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Zápis ze sch ůze Výboru pro Evropskou unii 
Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

Úřad vlády ČR dne 11.02.2016 

Schůzi výboru pro Evropskou unii Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále jen 
„Výbor“) řídil jeho předseda M. Kundrata. 

Program sch ůze: 

1) Zahájení a schválení programu 

2) Kontrola úkol ů z minulé sch ůze 

3) Aktuální informace o činnosti Rady vlády pro nestátní neziskové organizac e a její-
ho Výboru pro legislativu a financování 

4) Připravovaná dota ční výzva pro st řešní nestátní neziskové organizace 
z Operačního programu Technická pomoc – debata nad možnými tématy jednotli-
vých projekt ů 

5) Informace zástupc ů nestátních neziskových organizací v monitorovacích  výborech 
operačních program ů 

6) Příprava seminá ře k problematice ve řejné podpory 

7) Různé 

Ad 1) Zahájení a schválení programu 

Schůzi Výboru zahájil jeho předseda M. Kundrata a přivítal všechny přítomné. 

Ad 2) Kontrola úkol ů z minulé sch ůze 

M. Kundrata uvedl, že novelu Statutu Rady vlády pro nestátní neziskové organizace (dále jen 
„RVNNO“) schválila RVNNO na svém zasedání dne 03.12.2015 a poté ji schválila i vláda, 
a to svým usnesením ze dne 18.01.2016 č. 32. Na zmíněném zasedání schválila RVNNO 
i definici síťové nestátní neziskové organizace (dále jen „NNO“). Návrh na konání semináře 
o problematice veřejné podpory bude projednán v rámci bodu č. 6 dnešní schůze. 

H. Frištenská uvedla, že sekretariát RVNNO měl za úkol požádat Ministerstvo pro místní 
rozvoj (dále jen „MMR“) dopisem předsedy RVNNO o akceptování zástupců NNO do všech 
pracovních týmů Integrovaného regionálního operačního programu (dále jen „IROP“). MMR 
však odpovědělo, že stále trvá jen na dvou původně vyžádaných zástupcích NNO do dvou 
pracovních týmů. Posledním úkolem z minulé schůze bylo uspořádat do konce roku 2015 
jednání sítí NNO s MMR. Toto jednání proběhlo dne 11.12.2015. 
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Ad 3) Aktuální informace o činnosti Rady vlády pro nestátní neziskové organizac e 
a jejího Výboru pro legislativu a financování 

H. Frištenská informovala, jak již bylo zmíněno výše, že poslední zasedání RVNNO se kona-
lo dne 03.12.2015. Po schválení novely Statutu RVNNO, která rozšířila maximální počet čle-
nů RVNNO, je nyní v připomínkovém řízení jmenování tří nových členů RVNNO za NNO: 
jedná se o zástupce Asociace NNO v České republice, Zeleného kruhu a Sdružení hasičů 
Čech, Moravy a Slezska. Nově v RVNNO přibude i zástupce Ministerstva obrany. Zástupci 
NNO v RVNNO budou mít své stálé zástupce, proces jejich nominace právě probíhá. Usne-
sením vlády ze dne 13.01.2016 č. 9 schválila vláda Rozbor financování NNO z veřejných 
rozpočtů v roce 2014. Schválená definice síťové NNO již byla rozeslána dopisy předsedy 
RVNNO příslušným resortům; některé z nich ji už využívají. Definici využije i sekretariát 
RVNNO při přípravě dotačního programu pro celostátní mezioborové sítě NNO. 

H. Frištenská dále uvedla, že při Výboru pro legislativu a financování RVNNO vznikne pra-
covní skupina k problematice individuálního dárcovství – poprvé se sejde dne 07.04.2016 – 
a kulatý stůl k problematice firemního dárcovství – první jednání bude dne 14.04.2016. Výbor 
pro legislativu a financování RVNNO se dále zabýval rozsudkem Nejvyššího správního sou-
du, který se týká aplikace správního řádu na poskytování dotací. 

Ad 4) Připravovaná dota ční výzva pro st řešní nestátní neziskové organizace z Opera č-
ního programu Technická pomoc – debata nad možnými tématy jednotlivých projekt ů 

M. Kupsa uvedl, že seznam možných témat projektů, zpracovaný Národním orgánem pro 
koordinaci (dále jen „NOK“), členové Výboru a zástupci síťových NNO obdrželi předem. Na 
programu zasedání Monitorovacího výboru (dále jen „MV“) Operačního programu (dále jen 
„OP“) Technická pomoc dne 17.05.2016 bude mimo jiné i schválení výzvy pro síťové NNO. 
Podle M. Kupsy by už síťové NNO měly začít jednat s NOK o konkrétních tématech svých 
projektů. Projekty mohou být předkládány buď jednotlivými NNO, nebo v partnerství. 
V případě partnerských projektů však může finanční prostředky čerpat pouze jedna NNO. 
Pro přijetí projektů musí být splněny dvě podmínky: 1) NOK musí potvrdit, že předkládaný 
projekt je potřebný, a 2) NNO musí odpovídat definici síťové NNO, kterou schválila RVNNO. 
M. Kupsa také upozornil na možnost NNO zapojit se do velkého projektu na specifické vzdě-
lávání úředníků, který připravuje MMR. 

O. Pašek se zeptal, zda je předložený seznam témat projektů konečný. Podle něj tam např. 
chybí horizontální environmentální problematika a také biodiverzita. 

M. Kundrata navrhoval doplnit pro OP Doprava kromě sledování tématu cyklodopravy také 
téma bezpečnosti dopravy. 

O. Čepelka konstatoval, že NNO by se měly především zabývat horizontálními tématy: život-
ním prostředím, rovností mužů a žen, nediskriminací a udržitelným rozvojem. 

H. Frištenská upozornila, že Úřad vlády ČR (Odbor lidských práv a ochrany menšin) bude 
předkládat individuální projekt na implementaci horizontálních témat v operačních progra-
mech. 

M. Kupsa uvedl, že seznam témat projektů je indikativní a je stále k diskusi v bilaterálních 
jednáních vybraných sítí s MMR / NOK. Celková alokace na výzvu je 2 mil. EUR. V případě 
potřeby M. Kupsa nevyloučil možné navýšení. 



3 

Ad 5) Informace zástupc ů nestátních neziskových organizací v monitorovacích  výbo-
rech opera čních program ů 

O. Pašek (MV OP Životní prostředí a MV OP Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost) 
uvedl, že běží výzvy na tzv. kotlíkové dotace, na protipovodňová opatření, na energetické 
úspory veřejných budov (zde mohou žádat i NNO) atd. Žádný zásadní problém O. Pašek 
nevidí. Upozornil však na všeobecnou negativní zpětnou vazbu na monitorovací systém 
MS2014+. Rovněž upozornil na možnost nízkoúrokových půjček od Státního fondu životního 
prostředí na pokrytí 60% spolufinancování. Co se týče OP Podnikání a inovace pro konku-
renceschopnost, jsou tam šance pro NNO prakticky nulové. Výzvy však běží. Svaz průmyslu 
a dopravy ČR, Hospodářská komora ČR apod. se snaží zvýšit maximální možnou 20% alo-
kaci pro velké podniky. 

A. Sedláček doplnil k výzvě na energetické úspory veřejných budov, že se jedná o kvalitní 
výzvu, které se mohou účastnit i malé projekty. Upozornil však, že je třeba počítat s alespoň 
6 měsíci na přípravu. 

Na dotaz H. Frištenské, jak to v OP Podnikání a inovace pro konkurenceschopnost vypadá 
se sociálním podnikáním, odpověděl F. Nestával z Ministerstva průmyslu a obchodu, že 
v minulém roce se do programu Revit přihlásili asi jen dva sociální podnikatelé, ale jeden 
z nich pak odstoupil. F. Nestával si nebyl jist, zda jsou NNO možnými příjemci, pravděpo-
dobně však ne. 

R. Haken požádal zástupce NNO v MV OP Životní prostředí, zda by přes MV nebylo možné 
více prosazovat komunitně vedený místní rozvoj. Nabídl, že by na MV mohl tento přístup 
prezentovat. 

A. Sedláček (MV OP Výzkum, vývoj a vzdělávání) uvedl, že nejprve jsou schvalovány velké 
systémové projekty Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy a jeho podřízených organi-
zací. Dalšími příjemci jsou např. Úřad vlády ČR (Agentura pro sociální začleňování), Česká 
školní inspekce apod. V září 2016 bude vyhlášena výzva Budování kapacit II, kde jsou NNO 
jako jedni z příjemců. Výzva bude zaměřena na tvorbu vzdělávacích programů v rámci ne-
formálního vzdělávání. 

J. Hron (MV IROP) uvedl, že MV bude zasedat 29.02.2016. Budou projednána kritéria pro 
integrované územní investice, integrované plány rozvoje území a sociální podnikání. Na žá-
dost M. Berdychové J. Hron přislíbil, že zjistí, proč z výzvy č. 7 vypadly NNO jako možní pří-
jemci. Rovněž zjistí, zda jsou NNO zapojeny do příprav integrovaných územních investic. 

O. Pašek se zeptal, jestli se jednalo o zapojení zástupců NNO do pracovních týmů IROP. 
Nominacemi NNO do integrovaných územních investic by se měl podle O. Paška zabývat 
celý Výbor. J. Hron odpověděl, že o nominacích do pracovních týmů IROP hovořil s R. Ma-
zalem. Ten údajně uvedl, že i kdyby nám chtěli vyhovět, tak nemohou, protože v pracovních 
týmech je už příliš mnoho účastníků a pracovní týmy by tak nebyly akceschopné. J. Hron 
jako člen MV může být přizván do pracovních tým a také toho využívá. 

M. Kupsa doporučil snažit se dostat do pracovních týmů jako hosté. H. Frištenská s tím sou-
hlasila a konstatovala, že s touto žádostí osloví sekretariát RVNNO R. Mazala. 

H. Frištenská dále uvedla, že členům Výboru byl jako jeden z podkladů pro dnešní schůzi 
rozeslán materiál „Platformy pro problematiku Evropských strukturálních a investičních fondů 
pro programové období 2014 – 2020“. Upozornila, že ještě nikdy nebylo takové zastoupení 
NNO v různých strukturách jako tomu je teď. Sekretariát RVNNO hodlá zpracovat a na webu 
RVNNO zveřejnit jména a e-mailové kontakty na zástupce NNO ve všech těchto platfor-
mách. 
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M. Berdychová (MV OP Praha – pól růstu ČR) konstatovala, že velkým problémem jsou stále 
chybějící zákony o sociálním podnikání a o sociálním bydlení. 

H. Frištenská uvedla, že v OP Praha – pól růstu ČR ji překvapilo nevhodné spojení sociál-
ních podniků a komunitních center jako jedné entity. 

H. Šilhánová uvedla, že z OP Praha – pól růstu ČR se připravují dvě výzvy – investiční i ne-
investiční. V obou jsou NNO jako možní příjemci pomoci. M. Berdychová doplnila, že 
v případě investiční výzvy musí být nemovitost ve veřejném vlastnictví, ne ve vlastnictví 
NNO. Musí však mít uzavřenou smlouvu o pronájmu na min. 5 let, tj. po dobu udržitelnosti 
projektu. 

H. Frištenská upozornila, že ve všech výše uvedených platformách je členem Národní síť 
Místních akčních skupin ČR. Je však třeba zamyslet se nad tím, zda je ještě možné považo-
vat místní skční skupiny za součást neziskového sektoru. Podle R. Hakena má Národní síť 
Místních akčních skupin ČR status územního partnera, tedy jiné postavení než NNO. Mají 
tak zvláštní postavení a nelze je proto pro tyto účely považovat za zástupce neziskového 
sektoru, nicméně spolupráce s nimi prostřednictvím jejich sítě je určitě účelná. 

Závěr: 

• Členové Výboru do 29.02.2016 zašlou sekretariátu RVN NO informace o tom, ve kte-
rých platformách pro problematiku Evropských strukt urálních a investi čních fond ů 
pro programové období 2014 – 2020 jsou členy, pop ř. informace o dalších zástup-
cích NNO v platformách, o kterých v ědí. Údaje o zbývajících zástupcích NNO 
v těchto platformách si poté vyžádá sekretariát RVNNO p římo od řídících orgán ů. 

Ad 6) Příprava seminá ře k problematice ve řejné podpory 

H. Frištenská informovala, že celodenní seminář by se měl konat dne 24.03.2016 v budově 
Úřadu vlády ČR ve Strakově akademii. Po úvodním vystoupení přednášejícího by se měla 
projednávat především kazuistika – účastnící semináře by si proto měli připravit své konkrét-
ní problémy s veřejnou podporou. 

Ad 7) Různé 

O. Pašek požadoval po M. Lepkovi, zástupci NNO v MV OP Doprava, informace o dění 
z MV, zejména pak jakým způsobem M. Lepka uplatnil připomínky Zeleného kruhu. 

H. Frištenská uvedla, že byla požádána M. Štěpánkovou, náměstkyní pro řízení Sekce pro 
lidská práva, aby na schůzi Výboru informovala o tom, že v rámci OP Zaměstnanost byla 
vyhlášena výzva na podnikové vzdělávání zaměstnanců, která však kupodivu není otevřená 
i pro NNO. 

Závěr: 

• Sekretariát RVNNO projedná problematiku oprávn ěných žadatel ů ve výzv ě na pod-
nikové vzd ělávání z OP Zam ěstnanost s ředitelkou p říslušného odboru a zjistí d ů-
vody, pro č nejsou mezi oprávn ěnými žadateli NNO a možnosti zm ěny. 

R. Haken informoval o veřejném slyšení Evropského hospodářského a sociálního výboru 
k návrhu stanoviska, zaměřeného na problematiku partnerství, monitoringu atd., které se 
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koná dne 22.03.2016 v Bruselu. Navrhl rozeslat návrh stanoviska k vyjádření Výboru a ve-
řejné správě. Dále navrhl, aby se členové Výboru zmíněného veřejného slyšení zúčastnili za 
předpokladu, že Úřad vlády ČR uhradí náklady za účast členů Výboru na tomto slyšení. 

Závěr: 

• R. Haken, A. Sedlá ček a M. Berdychová projednají s M. Št ěpánkovou, nám ěstkyní 
pro řízení Sekce pro lidská práva, možnost úhrady cesty členů Výboru na ve řejné 
slyšení Evropského hospodá řského a sociálního výboru do Bruselu. 

M. Kundrata oznámil, že příští schůze Výboru se bude konat dne 28.04.2016 od 10:00 hod. 
v budově Úřadu vlády ČR (Vladislavova 4, Praha 1). Poté poděkoval všem přítomným 
a schůzi Výboru ukončil. 

 

 

       RNDr. M. Kundrata, v.r. 
       předseda Výboru pro Evropskou unii 
          Rady vlády pro nestátní neziskové organizace 

 


